
Protokół Nr XLIII/10 
z odbytej sesji Rady Miejskiej 

 w dniu 29 marca 2010r. o godz.14:30 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie. 

 
1.Sprawy regulaminowe 

 
Ad.1.1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady Barbara Szostak otworzyła XLIII sesję Rady Miejskiej. 
Po powitaniu radnych i przybyłych gości, oświadczyła, iŜ zgodnie z listą 
obecności, aktualnie w sesji uczestniczyło 13 radnych ( nieobecni 
usprawiedliwieni radni Joanna Rycerz i Grzegorz Oczyński ,spóźnił się radny 
Marek Radzik), co wobec ustawowego składu rady 15 radnych, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności radnych i gości 
stanowi załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu). 
 

Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
Przewodnicząca poinformowała, iŜ naleŜy wprowadzić do porządku obrad 
dodatkowy projekt  uchwały 4.8. w sprawie uchylenia uchwały Nr XLI/10/10 
RM z dnia 4.02.2001r. w sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd oraz 
4.9. w sprawie planowanej likwidacji Izby Celnej w Rzepinie. 
Zwróciła się takŜe z zapytaniem , czy są inne propozycje  lub uwagi do 
przedstawionego porządku obrad. 

 
  

Ad.1.3. 
Przedstawienie porządku obrad. 
Radny Andrzej Pych wnioskował, aby projekt uchwały 4.9. nie wprowadzać do 
porządku obrad , a ww.  projekt uchwały zmienić na Apel radnych oraz 
wnioskował o wycofanie projektu uchwały 4.7. w sprawie odstąpienia od zwrotu  
udzielonej bonifikaty związanej z nabyciem od gminy lokalu mieszkalnego i 
przekazać do ponownego rozpatrzenia na komisjach. 
Głos zabrał Burmistrz Dudzis informując, iŜ proponuje , aby  projekt uchwały 
4.9. pozostał w formie uchwały poniewaŜ  uchwała  jest niejako najwyŜszym 
przepisem, który moŜe stanowić Rada Miejska  , a dla Gminy jest to rzecz 
bardzo istotna dlatego  zasługuje na rangę uchwały. 
Radny Jarosław Dudzis uwaŜa równieŜ , Ŝe projekt uchwały 4.9. powinien 
pozostać w formie uchwały z uwagi  choćby na to , Ŝe gdyby uchwała została 
odrzucona to i tak będzie miała większy odgłos o co chodzi radnym , niŜ sam 
Apel. 
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Burmistrz Skałuba wyjaśnił , iŜ sprawa jest bardzo powaŜna  przyjęto wariant, 
podjęcia takiej uchwały i jeŜeli prawo zezwala i dopuszcza to sugerował, Ŝeby 
pozostała jednak forma uchwały. 
Następnie głos zabrał radca prawny informując , iŜ Apel jest to formalnie 
niewiąŜące  wezwania adresatów  zewnętrznych do określonego postępowania, 
podjęcia inicjatywy , czy zadania. 
Dlatego treść przygotowanej uchwały nie pasuje na Apel , ca najwyŜej pasuje  
na oświadczenie. 
Sam Apel zawsze zawiera formalne niewiąŜące wezwania, w tym przypadku 
Rada nie wzywa nikogo tylko wyraŜa sprzeciw przeciwko planom likwidacji 
Izby Celnej w Rzepinie. 
Wobec powyŜszego radny wycofał swój wniosek dot. wycofania projektu 
uchwały 4.9. Natomiast podtrzymuje wniosek o wycofanie z porządku  projektu 
uchwały 4.7. 
Przystąpiono  do głosowania nad wnioskiem radnego Pycha. 
 
Za przyjęciem wniosku dot. wycofania z porządku obrad projekt uchwały 
4.7. w sprawie  odstąpienia od zwrotu udzielonej bonifikaty związanej z 
nabyciem od gminy lokalu mieszkalnego głosował 1 radny (A.Pych) , 
przeciw wnioskowi było 8 radnych (J.Karaśkiewicz, B.Bulcewicz, 
D.Wąsowicz, G.Kazieczko, A.Udziela, R.Łukaszewicz, J.Olesek, B.Szostak),  
3 radnych się wstrzymało ( A.Adamski, J.Dudzis, St.Waszczyszyn). 
Wobec czego wniosek radnego Pycha nie przeszedł. 
Ponadto głos zabrał radny J.Dudzis  informując, iŜ zwracał się z prośbą o  
przygotowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zakazu lokalizacji na 
terenie miasta Rzepin anten radioliniowych oraz wieŜ telefonii komórkowej ,  
projekt taki nie został przygotowany , dlatego prosił , aby wprowadzić punkt do 
porządku obrad  , Ŝeby radni mogli przegłosować, czy  są „za” wprowadzeniem 
zakazu budowy na terenie miasta Rzepina wieŜy telefonii komórkowej.  
Głos zabrał radca prawny Ryszard Konieczny informując , iŜ obowiązuje ustawa 
o zagospodarowaniu i planowaniu przestrzennym , jedynymi ograniczeniami do 
sytuowania wszelkiego rodzaju inwestycji są ograniczenia wynikające z planu 
zagospodarowania przestrzennego , albo decyzja o warunkach zabudowy 
zagospodarowania  terenu lub z przepisów prawa ,  inne ograniczenia 
wprowadzane subiektywną wolą radnych nie mają mocy wiąŜącej. 
Na dzień dzisiejszy na terenie Rzepina obowiązuje  studium zagosp. 
przestrzennego i nie ma obowiązujących dla tych obszarów miejscowych 
planów zagosp. przestrzennego. 
 
 
 



-3- 
Wobec  czego Rada nie ma kompetencji do podejmowania uchwał innych poza  
uchwałami wynikającymi z ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. 
Przed laty została podjęta uchwała, w której zawarto zapis , Ŝe stanowi załącznik 
do obowiązującego planu miejscowego, uchwała ta od początku jest  bezprawna 
poniewaŜ nie została podjęta w normalnej ścieŜce legislacyjnej jaka jest 
przewidziana wtedy ustawą z 1994 , a obecnie ustawą z 2003r.  dla 
podejmowania uchwał o przystąpieniu do opracowania planu i uchwał o 
uchwaleniu zmian , czy teŜ całych planów zagospodarowania przestrzennego.  
W związku z tym  podjęta uchwała będzie uznana za niezgodną z prawem. 
 Radny J.Dudzis dodaje, iŜ gmina nie posiada planu zagospodarowania 
przestrzennego, posiada jedynie studium , a studium moŜna zmienić bez 
problemu. Dlatego uwaŜa , Ŝe naleŜy zmienić studium , a następnie wprowadzić 
przepis. Radca prawny jest „za” tym. 
Więcej propozycji i uwag do porządku obrad nie wniesiono, przystąpiono do 
głosowania nad porządkiem obrad.  
 
Za przyjęciem porządku obrad z wniesionymi zmianami głosowało  
12 radnych. 
 
 

Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca poinformowała , iŜ radni nie wnieś li poprawek i zastrzeŜeń do  
protokołu z poprzedniej sesji w związku z czym przyjęcie protokołu poddała 
pod głosowanie. 
 

Za przyjęciem protokołu z  poprzedniej sesji głosowało 12 radnych. 
 

Ad.1.5. 
Interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy róŜne. 
Głos zabrał radny G.Kazieczko  dziękując na wstępie burmistrzowi za obronę  
Izby Celnej w Rzepinie za utrzymaniem miejsc pracy w naszej gminie i  
woj. lubuskim , ale przede wszystkim za obronę dumy naszego miasta- 
instytucji dzięki której Rzepin jest znany i zauwaŜalny  takŜe w mediach. 
Burmistrz Rzepina wystąpił  z pismem do Ministra Finansów Pana Jana 
Rostowskiego zgłaszając swój sprzeciw przeciwko likwidacji Izby Celnej w 
Rzepinie. 
Apelował równieŜ do Przewodniczącej Rady o wystosowanie podobnego pisma 
z ramienia Rady Miejskiej do Ministra Finansów – jako głos przedstawicieli 
społeczeństwa gminy Rzepin. 
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Podziękował takŜe Burmistrzowi za podjęcie decyzji o przeprowadzeniu 
niezbędnego remontu nawierzchni  ul. Nowotki w Rzepinie. 
Poruszył równieŜ  sprawę planowania przez inwestora prywatnego budowy 
wieŜy stacji bazowej telefonii komórkowej w bezpośrednim sąsiedztwie domów 
jednorodzinnych , a w promieniu 100-500m całego osiedla leśnego , bloków i 
domów przy ul.Słubickiej. Zdaniem radnego tego typu urządzenia powinny być 
zlokalizowane na terenach niezamieszkałych lub przemysłowych gminy Rzepin, 
a protest mieszkańców , który wpłynął do burmistrza z całą stanowczością radny 
Kazieczko popiera. 
Poruszył takŜe sprawę odnowienia oznakowania poziomego przejść dla 
pieszych, szczególnie tych przy szkołach (pisemna interpelacja stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu). 
Następnie radny R. Łukaszewicz zwrócił się w imieniu swoim i rodziców o 
stworzenie bezpiecznej drogi dla dzieci idących  do szkoły. 
Mimo wszystko, Ŝe pojawia się patrol Policji w okolicy szkoły  
o godz.8 rano - jednak rodzice wyraŜają prośbę , Ŝeby  wykorzystać osoby 
bezrobotne do przeprowadzania dzieci przez ulicę. 
 
 Ponadto  mieszkańcy ul.Brzozowej w Rzepinie , którzy swoimi działkami 
graniczą z ul. Słubicką , poniewaŜ powstał tam CPN Lotos, który rozbudował 
się  , a ruch cięŜarówek jest tam bardzo duŜy. 
CięŜarówki jeŜdŜą cały dzień i całą noc, światła  kierują w nocy na budynki 
mieszkalne , co jest to  bardzo dokuczliwe. 
Ponadto ruszające cięŜarówki wytwarzają hałas,  który w nocy jest równieŜ 
dokuczliwy, wobec czego przy takim natęŜeniu ruchu naprawdę miejsce to stało 
się mało przyjemne do Ŝycia - dodaje. 
Dlatego mieszkańcy proszą , aby na odcinku od wjazdu do Rzepina i do 
skrzyŜowania postawić panele dźwiękochłonne. 
Ponadto pytał , czy jest przewidywane ograniczenie ruchu w tym kierunku w 
związku z remontem ul.Nowotki.  
 
Następnie głos zabrał radny J.Dudzis, który w imieniu mieszkańców poruszył 
sprawę dot. abonamentu za wodę . Mieszkańcy twierdzą , Ŝe płacą trzy 
abonamenty za wodę do EKO, z tego co wiadomo radnemu rada uchwaliła dwa 
abonamenty,  prosił więc  o wyjaśnienie. 
Ponadto poruszył problem biegających bezpańskich psów, w chwili obecnej jest 
to juŜ plaga i coraz więcej ludzi narzeka. Zdaniem radnego jest to sprawa 
powaŜna i naleŜałoby poszukać jakichś rozwiązań. 
Poruszył takŜe sprawę pojemników  na śmieci – prośba mieszkańców , Ŝeby 
sprawdzić , czy wszystkie  firmy które prowadzą działalność gospodarczą 
posiadają pojemniki na śmieci. 
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Radny równieŜ uwaŜa, Ŝe naleŜy ustawić znak zakazu wjazdu do 7 ton, a jeśli 
dojdzie do remontu drogi  to po jej wyremontowaniu naleŜałoby zamknąć drogę 
dla TIRÓW. 
 
Głos zabrał Radny A.Pych , który zgłosił , Ŝeby pojemniki na śmieci znajdujące 
się przy ul. Boh. Radzieckich przenieść bliŜej budynku lub przesunąć nieco 
dalej od ulicy  tak, by znajdujący się wokół bałagan nie szpecił wyglądu Starego 
Miasta. 
  
Ponadto , Ŝeby poszukać innego miejsca na pojemniki przystosowane do 
odpadów sortowanych –sugerował  ul. W.Młodych , bądź  ul. Wąską – co nie 
oznacza , Ŝeby w ogóle zlikwidować je , gdyŜ są to jedyne pojemniki  
znajdujące się na Starym Mieście.  
 
Następnie głos zabrał sołtys Starkowa Pan Siejkowski – prosił, Ŝeby 
przeprowadzić szkolenie nt. dysponowania Funduszem Sołeckim oraz zwrócił 
uwagę  na projekt  uchwały 4.7. w sprawie odstąpienia od zwrotu udzielonej 
bonifikaty związanej z nabyciem od gminy lokalu mieszkalnego, gdyŜ dla 
sołtysa jest to sprawa nie zbyt jasna. 
 
Ad.1.6. 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje , wnioski zapytania i sprawy róŜne. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, iŜ jeśli chodzi o likwidację IC w Rzepinie 
oficjalne pismo o  restrukturyzacji i reorganizacji Izby Celnej do Urzędu nie 
wpłynęło- stanowisko jest znane z Internetu i od Przewodniczącego Związków 
Zawodowych IC. 
Dlatego  podjęto pewne kroki celem obrony IC w Rzepinie, bo jak wiadomo z 
załoŜeń , które nakreśla Pan Kapica (on udziela informacji  Min. Finansów) IC 
w Rzepinie  byłaby f ilią IC w Szczecinie. 
Dlatego władze Rzepina podkreślają w swoich argumentach to, Ŝe IC w 
Rzepinie traci szyld woj. lubuskiego -  jest to mocno podkreślane , poniewaŜ  
kolejna instytucja administracyjna ginie z pola województwa lubuskiego. 
Dlatego podjęto kroki , by ratować szyld i miejsca pracy. 
Stąd teŜ zorganizowano spotkanie burmistrzów i wójtów z powiatu słubickiego i 
sulęcińskiego plus Starostowie celem wypracowania pisma , które wystosowano 
do Min.Finansów i do wszystkich Posłów i Senatorów oraz WojewodyLub.  
Jednocześnie zacytował treść pisma od Wojewody Heleny Hatki, która 
informuje burmistrza, iŜ skierowała do  Szefa SłuŜby Celnej Ministra Jacka 
Kapicy wystąpienie ,w którym sprzeciwiła się  podejmowanym działaniom 
zmierzającym do likwidac ji IC w Rzepinie. 
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Do reorganizacji przyjęto IC w Rzepinie, Opolu, Kielcach i Katowicach.  
Wobec czego jest nadzieja , Ŝe akcja medialna odnieście swój skutek. 
 
Jeśli chodzi o ul. Nowotki – długa i mroźna zima spowodowała i odkryła  
faktycznie  duŜe zniszczenie na drogach. 
Remont ul. Nowotki burmistrz miał na uwadze od dawna ,  jednak skala 
zniszczenia jest  tak duŜa , Ŝe równieŜ duŜe środki są potrzebne na jej remont. 
W chwili obecnej podjęto działania dwutorowo – zmiana organizacji ruchu i 
remont. 
Podpisano umowę o współpracy z Firmą Strabag w zamian  za tereny  do 
zagospodarowania nieodpłatnie , firma wykona sfrezowanie nawierzchni na 
odcinku od ul.Mickiewicza do miejsca wykonania asfaltu. 
   
Jeśli chodzi o wieŜę telefonii komórkowej – jest potrzebny akt prawny, który  
burmistrzowi umoŜliwi zakaz budowy wieŜy. 
Poruszono sprawę aspektu społecznego , burmistrz jest równieŜ przeciwnikiem 
stawiania na terenie miasta Rzepina wieŜy. 
Burmistrz wskazuje inne tereny , jednakŜe inwestor bierze pod uwagę 
uzbrojenie terenu  , co jest związane ze zmniejszeniem kosztów. 
Jedyna moŜliwość - to zmiana studium , jaki będzie koszt z tym związany na 
chwilę obecną cięŜko powiedzieć. 
JeŜeli będzie moŜliwość przedłuŜenia terminu w czasie , na pewno burmistrz 
zastosuje  dot.to budowy wieŜy przy ul.Słubickiej jak równieŜ na ul. 
Dworcowej. 
Jeszcze raz podkreślił , Ŝe jeŜeli będzie podstawa do zanegowania tej inwestycji 
burmistrz takie kroki poczyni. 
Jeśli chodzi o oznakowanie poziome w najbliŜszym czasie  , jeŜeli tylko 
warunki atmosferyczne pozwolą praca zostanie wykonana. 
 
Jeśli chodzi o bezpieczną drogę do szkoły – burmistrz ma to na uwadze, zostaną 
podjęte  rozmowy z Urzędem Pracy jeśli tylko będą moŜliwości zorganizowania 
stanowiska , które będzie pokrywać UP w części - Gmina zwróci się o dwie 
osoby do obsługi przejścia przy szkole. 
 
Natomiast  skomplikowaną sprawą jest stacja CPN przy ul.Słubickiej , bo na 
etapie projektowania są określane warunki jakie dany inwestor musi spełnić. 
Gmina moŜe zwrócić się do inwestora w związku  z niedogodnościami jakie 
wystąpiły w związku  z budową inwestycji, czy byłaby moŜliwość umieszczenia 
ekranów. 
Burmistrz ma jednak nadzieję , Ŝe ruch po zmianie organizacji ruchu na ul. 
Nowotki powinien się zmniejszyć- jednakŜe będzie miał to na uwadze. 
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Jeśli chodzi o sprawę związaną z abonamentem za wodę – prosił Dyrektor Panią 
B.Urbanek o ustosunkowanie się  do tematu. 
Pani Urbanek wyjaśniła, iŜ ten trzeci abonament – jest to dodatkowy abonament 
za wodę , gdyŜ tam gdzie są przyłącza na wodę pobieraną do podlewania ogrodu  
gdzie nie jest to podlicznik , a dodatkowe przyłącze-  zupełnie nie zaleŜne , bo 
tam teŜ jest zamontowany wodomierz – tzw. trzeci abonament właśnie dotyczy 
tych wodomierzy. 
Radny J.Dudzis pytał, czy jest to zgodne z uchwałą, która została podjęta , 
poniewaŜ z uchwały wynika , Ŝe są dwa abonamenty za wodę i za ścieki, dlatego 
prosił o wyjaśnienie skąd wziął się trzeci abonament. 
 
Pani Urbanek wyjasniła , Ŝe są to zupełnie dwa odrębne liczniki na odrębnym 
przyłączu. 
 
Następnie Burmistrz Skałuba  nadmienił, iŜ jeśli chodzi o sprawę związaną z 
biegającymi psami-temat ten powraca rok rocznie,  a jest to temat 
skomplikowany. 
Gmina moŜe podpisać umowę z firmą, która wyłapuje psy - temat ten zostanie 
podjęty. 
Jeśli chodzi o sprawy związane z odpadami - temat  zostanie sprawdzony. 
Burmistrz zwrócił się takŜe do Dyrektora ZAMK o sprawdzenie umów , czy 
umowa została podpisana na wywóz nieczystości stałych z daną firmą. 
Będzie wystosowane pismo celem przedstawienia umów przez administratora. 
 
JeŜeli chodzi o Fundusz Sołecki – burmistrz uwaŜa, Ŝe kontakt z Panią Skarbnik 
jest dobry , a na co wydawać środki Rady Sołeckie wiedzą, przy czym jeśli jest 
potrzeba przeprowadzenia szkolenia to na następnym spotkaniu  z sołtysami 
Pani Skarbnik wyjaśni na jakie cele moŜna przeznaczać środki z Funduszu 
Sołeckiego. 
 
Burmistrz Dudzis wyjaśnił, Ŝe jeśli chodzi o zwrot bonifikaty – gmina 
przekazuje mieszkania komunalne  za jak najniŜszą cenę - bonifikata wynosi 
85%, czyli obywatel wykupując mieszkanie płaci 15 % ceny. 
Z mocy ustawy wynika , Ŝe jeŜeli właściciel mieszkania komunalnego po jego 
wykupieniu przeznaczy pieniądze na zakup innego lokalu mieszkalnego jest 
zwolniony ze zwrotu  bonifikaty. 
Dodać naleŜy , iŜ gmina dąŜy do tego , aby mieszkania komunalne  były 
wykupywane jak najszybciej i jak najwięcej. 
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O godz.15.30 Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach. 
Po przerwie o godz.15.45 wznowiono obrady. 
 
O godz. 15.30 – sesję opuścił radny Robert Łukaszewicz. 
 
O godz. 15.40 – przybył radny Marek Radzik. 
 
Ad. 2. 
Informacja Przewodniczącej  Rady o działaniach podejmowanych w 
okresie między sesjami. 
 
Przewodnicząca poinformowała,  Ŝe brała udział w spotkaniu władz 
samorządowych z przedstawicielami biznesu , które odbyło się  w dniu 
11.02.2010r. w Starostwie Powiatowym w Słubicach. 
Brała równieŜ udział w spotkaniu  z Kombatantami , które odbyło się w 
Przedszkolu Nr 3 w Rzepinie. 
Poinformowała takŜe , iŜ zgodnie z uchwałą Rady Miejski z grudnia 2009r. 
została przeprowadzona kontrola w świetlicach wiejskich – protokoły są 
dostępne do wglądu w biurze Rady Miejskiej. 
Ponadto zacytowała treść  pismo Państwa Baranowskich  w sprawie zakazu 
budowy wieŜy bazowej telefonii komórkowej przy ul. Słubickiej 67  
w Rzepinie (pismo stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
Do biura rady wpłynęła prośba o wsparcie fundacji sztandaru dla OSP w 
Kowalowie - termin wpłaty upływa dnia 15.04.2010r.prosiła więc o ewentualne 
wpłaty. 
Poinformowała takŜe, iŜ Prokurator wystąpił ze skargą na uchwałę  
nr VII/72/2003 RM z dnia  11.06.2003r. w sprawie określenia zasad  
gospodarowania lokalami  i działkami niezabudowanymi stanowiącymi mienie 
gminy Rzepin oraz ustalenia wysokości bonifikaty przy zbywaniu lokali 
mieszkalnych. 
W związku z tym w ciągu 30 dni Rada ma obowiązek podjąć uchwałę w sprawie 
udzielenia odpowiedzi, wobec czego poinformowała, iŜ sesja odbędzie się 
22.04.2010r.  
Burmistrz Dudzis dodaje, iŜ Prokurator uznał, Ŝe nie moŜna zawierać w uchwale 
generalnej zasady rozłoŜenia na raty – rozłoŜenie na raty naleŜy kaŜdorazowo 
indywidualnie rozpatrywać. 
Ponadto Przewodnicząca zajmowała się przygotowaniem dzisiejszej sesji, 
zorganizowaniem szkolenia dla radnych oraz pełniła cotygodniowy dyŜur  w 
biurze Rady Miejskiej. 
Jednocześnie nadmieniła, iŜ 30.04.2010r. upływa termin składania oświadczenia 
majątkowego radnych. 
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Ponadto poinformowała , iŜ do biura rady wpłynęły Ŝyczenia świąteczne dla 
wszystkich radnych od Dyrekcji  i pracowników Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Rzepinie.  
 
Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Rzepina o  pracy miedzy sesjami. 
 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, iŜ odbył spotkanie z dyrektorami jednostek  
oświatowych – omówienie stanu technicznego obiektów po wykonanej 
termomodernizacji). 
Spotkanie z urbanistą – przygotowanie wstępnego podziału terenów pod 
budownictwo jednorodzinne. 
Spotkanie z Przewodniczącym Związków Zawodowych  Izby Celnej – 
omówienie zagroŜeń wynikających z reorganizacji Izby Celnej. 
Spotkanie z przedstawicielami energetyki – omówienie stanu realizacji 
modernizacji oświetlenia ulicznego. 
Spotkanie z Marszałkiem Województwa  Lubuskiego – podsumowanie realizacji 
projektów z LRPO. 
Spotkanie z wykonawcą inwestycji kanalizacji – omówienie realizacji i stopnia 
zaawansowania robót. 
Dokonano rozstrzygnięcia przetargu na realizację modernizacji stadionu przy ul. 
Poznańskiej oraz zagospodarowania parcelu u zbiegu ulic Al. Wolności i 
Dworcowa w Rzepinie. 
Ponadto brał udział w zebraniach sprawozdawczych OSP z terenu Gm.Rzepin. 
Dokonał równieŜ podpisania umowy  z wykonawcą  inwestycji pn. ”Poprawa 
infrastruktury sportowej  przy ZS w Kowalowie” oraz  na  realizację projektu 
budowy przedszkola Nr 3 w Rzepinie.  
Cotygodniowe przyjmowanie petentów. 
Przedstawił równieŜ zakres  wykonanych inwestycji w 2009r.,  a był to rok 
obfity - dodaje. 
 
Ad.4. 
Podjęcie uchwal w sprawie: 
 
Ad.4.1. 
Udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rzepina  z tytułu wykonania 
budŜetu  za 2009r. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do Przewodniczących poszczególnych 
komisji o przedstawienie opinii w sprawie wykonania budŜetu za 2009r. 

 
 



-10- 
 
Przewodniczący  Komisji Rolnictwa… p.Andrzej Udziela poinformował, iŜ  
komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu za 2009r. 
 
 
 
Przewodniczący  komisji BudŜetu… p. Józef Olesek poinformował, iŜ  komisja 
pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu za 2009r. 
 
Przewodniczący  komisji Bezpieczeństwa… p.Jarosław Dudzis poinformował, 
iŜ  komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu za 2009r. 
 
 
 
Przewodniczący  komisji Oświaty… p.Grzegorz Kazieczko poinformował, iŜ  
komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu za 2009r. 
 
Przewodnicząca  komisji Mieszkaniowej… p. Jolanta Karaśkiewicz 
poinformowała, iŜ  komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu za 
2009r. 
 
Komisja Rewizyjna równieŜ oceniła realizację budŜetu  za 2009r. pozytywnie. 
Komisja występuje do Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Rzepina za 2009r.  
 
Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Adamski odczytał uchwałę  
nr 50/10 składu orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 
Górze z dnia  22.03.2010r.  
Skład orzekający RIO równieŜ pozytywnie zaopiniował sprawozdanie z 
wykonania budŜetu Miasta i Gminy Rzepin za 2009r. 
Natomiast Przewodnicząca odczytała treść uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Rzepina z tytułu wykonania budŜetu za 2009r. 
Wobec braku  pytań i uwag do przedstawionego sprawozdania z wykonania 
budŜetu miasta i gminy Rzepin za 2001r. przystąpiono do głosowania. 
 
Za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Rzepina z tytułu wykonania 
budŜetu za 2009r. głosowało 12 radnych. 
 
Burmistrz Skałuba podziękował bardzo serdecznie za udzielenie absolutorium. 
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Stwierdził, iŜ udzielenie absolutorium jest efektem pracy wielu ludzi, a przede 
wszystkim przychylności radnych i akceptacja pokrycia finansowego na 
wszelkiego rodzaju inwestycje. 
Szczególe podziękowanie złoŜył dla radnych, Skarbik Gminy i dla całego 
wydziału finansowego, dla działu inwestycyjnego na czele z Panią ElŜbietą 
Pych , dla Zastępcy Burmistrza Pana Sławomira Dudzisa, dla Sekretarz Gminy 
Pani Haliny Kuźmińskiej , dla Dyrektorów poszczególnych jednostek 
podległych  gminie oraz Pani Aleksandry Zielińskiej , która fantastycznie 
przygotowuje wnioski dot. pozyskiwania środków  unijnych. 
Jeszcze raz wszystkim serdecznie podziękował , mając nadzieję , Ŝe dalsza 
współpraca będzie się układała równieŜ pozytywnie. 
 
O godz. 16.30 obrady opuściła radna Jolanta Karaśkiewicz. 
 
Ad.4.2. 
 
Zaciągnięcia przez Gminę Rzepin kredytu długoterminowego. 
 
Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz  wyjaśniła, iŜ w związku  z tym , Ŝe 
gmina realizuje dość duŜo , choć nieco mniejsze inwestycje ,a nie ma pokrycia  
w budŜecie gminy, dlatego jest konieczność zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego  - wartość kredytu  wynosić będzie - 2.494.029,25 zł. 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
  
Ad.4.3. 
Zaciągnięcia poŜyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowych 
ze środków  pochodzących z budŜetu  UE. 
 

Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz  wyjaśniła, iŜ w związku  z tym , Ŝe 
został rozstrzygnięty przetarg na zagospodarowanie terenów wokół Szkoły 
Podstawowej w Kowalowie, część środków gmina otrzyma z programu PROW, 
jednakŜe środki te wpłyną dopiero po zrealizowaniu tej inwestycji. 
Wobec czego na część unijną gmina musi zaciągnąć w Banku Gospodarstwa 
Krajowego poŜyczkę. Wartość poŜyczki wynosi 403.079 zł. 
Uwag i pytań nie zgłoszono 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
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Ad.4.4. 
Funduszu Sołeckiego na rok budŜetowy 2011. 
 
Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz  wyjaśniła, iŜ w związku  z tym , Ŝe 
forma funduszu sołeckiego w Gminie Rzepin funkcjonuje juŜ od kilku lat, a 
sołtysi wyraŜają zadowolenie z takiej formy , burmistrz postanowił pozostać na  
zasadach jakie obowiązują dotychczas. 
Uwag i pytań nie zgłoszono 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
 
Ad.4.5. 
Zmiany uchwały budŜetowej. 
 
Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz  wyjaśniła, iŜ jeśli chodzi o kształt  
projektu uchwały, który przedłoŜono radnym wcześniej  , wartości te uległy juŜ 
zmianie tj. zwiększa się łączną kwotę planowanych dochodów o 886.499,42zł. 
oraz zwiększa się łączną kwotę planowanych wydatków o 894.693,92zł. róŜnice 
te wynikły z przeliczenia wartości jeśli chodzi o realizację zadania  
pn.” Zagospodarowanie terenu wokół szkoły w Kowalowie”. 
Doszła równieŜ jeszcze jedna pozycja – budowa boisk sportowych na terenie 
wsi Drzeńsko, Lubiechnia  Wielka i Serbów – 10.000zł. 
Burmistrz Dudzis dodaje, iŜ od wielu lat gmina stara się o pozyskanie terenów 
rekreacyjnych  na boiska od Agencji Nieruchomości Rolnych, która za kaŜdym 
razem stawia dodatkowe wymogi. W ostatnim  piśmie jednym z wymogów do 
nieodpłatnego przekazania  terenów na własność Gminy Rzepin jest, Ŝeby ująć  
w budŜecie zapis „budowa  boisk” , stąd te zmiany. 
Następnie głos zabrał radny J.Dudzis pytając, kiedy będzie oddane boisko przy 
ul. Poznańskiej w Rzepinie, czy jest szansa rozegrać rundę wiosenną. 
Burmistrz Skałuba wyjaśnił, iŜ zakończenie i oddanie inwestycji jest planowane 
na lipiec 2010r.  – zamknięcie zadania i dostosowanie do wymogów PZPN- 
czyli  w grę wchodzi rozegranie drugiej rundy. 
Uwag i pytań nie zgłoszono 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
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Ad.4.6. 
WyraŜenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości. 
 
Pan W.Wójcik poinformował, iŜ podjęcie uchwały pozwoli na przekazanie na 
rzecz województwa lubuskiego nieruchomości  połoŜonych w ciągu drogi 
wojewódzkiej  nr 139. 
Uwag i pytań nie zgłoszono 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
 
Ad.4.7. 
Odstąpienia od zwrotu udzielonej bonifikaty związanej z nabyciem od 
gminy lokalu mieszkalnego. 
 
Pan Mirosław Moskalski poinformował, iŜ  Państwo śebrowscy wystąpili do 
burmistrza z wnioskiem  o odstąpienie od zwrotu udzielonej im bonif ikaty 
 informując, iŜ okres 5-letni od dnia zakupu lokalu jeszcze nie minął. 
 Jednocześnie przedłoŜyli dokumenty, z których wynikało jednoznacznie , Ŝe 
środki uzyskane ze sprzedaŜy lokalu zostały przeznaczone na spłatę kredytów 
bankowych zaciągniętych na zakup działki budowlanej i domu mieszkalnego. 
ZłoŜyli równieŜ zeznanie podatkowe w Urzędzie Skarbowym , Ŝe całość 
środków przeznaczają na kontynuację swojej inwestycji. 
Ponadto opierając się  na podstawie art.68 ust.2c ustawy o gospodarce 
nieruchomościami, która  mówi , Ŝe „właściwy organ moŜe odstąpić od  Ŝądania 
zwrotu udzielonej bonif ikaty w innych przypadkach niŜ określony w ust.2a za 
zgodą rady”, w związku z powyŜszym przedkłada się projekt uchwały celem 
odstąpienia  od zwrotu udzielonej bonif ikaty. 
Wobec powyŜszego głos zabrał radny St. Waszczyszyn pytając, czy ktoś w 
ogóle skorzystał z odstąpienia od zwrotu bonifikaty. 
Pan Moskalski wyjaśnił , Ŝe były przypadki zwrotu bonifikaty, natomiast nie 
było przypadku odstąpienia od zwrotu bonifikaty. 
Następnie głos zabrał radny Andrzej Pych  informując , iŜ powinniśmy 
sprzedawać mieszkania  nawet za symboliczną „złotówkę’. 
JednakŜe nie moŜe zrozumieć myśli ustawodawcy, który zmienia przepisy jak 
mu pasuje. Zdaniem radnego skoro rada podjęła stosowną uchwałę w tej 
kwestii,  naleŜy tego przestrzegać. 
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Ponadto radny J.Dudzis zwrócił uwagę , Ŝe państwo śebrowscy wykupili lokal 
w 2006r. , a sprzedali w 2010r. więc kwestią jest jeden rok, Ŝeby przeczekali rok 
to dzisiaj nie byłoby w ogóle dyskusji na ten temat. 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych (B.Szostak; B.Bulcewicz; 
J.Dudzis; G.Kazieczko;  J.Olesek; M.Radzik; A.Udziela; D.Wąsowicz) 
przeciw było 0, 3 radnych się wstrzymało (A.Adamski; A.Pych; 
St.Waszczyszyn). 
 
O godz. 16.55 obrady opuścił radny Józef Olesek. 
 
Ad 4.8. 
Uchylenia uchwały nr XLII/10/10 RM w Rzepinie z dnia 04.02.2010r. w 
sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd. 
 
Głos zabrał radca prawny Pan R.Konieczny informując, iŜ w lutym rada podjęła 
uchwałę o wyraŜeniu woli oddania  w trwały zarząd terenów zajętych obecnie 
wybudowanymi  Orlikami dla ZE-AS. 
Nadzór Wojewody zarzucił , iŜ winno być napisane „wyraŜa zgodę” , było 
 „ wyraŜa wolę”. W związku  takim zapisem  zostanie wszcząć postępowanie 
nadzorcze w stosunku do tej uchwały chyba , Ŝe rada podejmie uchwałę o 
uchyleniu ww. uchwały. 
Wobec tego przedkłada się projekt uchwały o uchylenie uchwały nr XLII/10/10 
z dnia 04.02.2010r. natomiast uchylenie ww. uchwały nie hamuje podjęc ia 
dalszych decyzji przez burmistrza. 
Uwag i pytań nie zgłoszono 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
 
    
Ad.4.9. 
Planowanej likwidacji Izby Celnej w Rzepinie. 
 
Radny M. Radzik  zwrócił uwagę  na zawarty w uchwale zapis,  który mówi o 
dokonaniu oceny pracy Izby Celnej w Szczecinie i Izby Celnej w Rzepinie. 
Pytał kto dokonał takiej oceny i czy w ogóle rada ma prawo dokonywania oceny 
ekonomicznej. 
Zwrócił równieŜ uwagę – Ŝe rada zabiera głos w imieniu  przedsiębiorców woj. 
lubuskiego –  Nowej Soli, śar i śagania. 
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Zdaniem radnego przedsiębiorcy Ci na pewno nie wiedzą , Ŝe Rada Miejska w 
Rzepinie w ich imieniu występuje. 
Pytał więc , czy rada ma upowaŜnienie , Ŝeby  w ich imieniu występować? 
Głos zabrał burmistrz Dudzis informując, iŜ w połowie lutego burmistrzowie 
dowiedzieli się , Ŝe w Ministerstwie Finansów trwają prace nad restrukturyzacją 
SłuŜby Celnej, która zakłada likwidac ję m.in. Izby Celnej w Rzepinie.   
Burmistrz próbował dowiedzieć się w ministerstwie , czy takie prace trwają 
poinformowano, Ŝe  nie. 
JednakŜe skądinąd burmistrz i związkowcy dowiedzieli się , Ŝe prace takie 
trwają od jesieni ub. roku.  
W końcu jasno powiedziano na jednym ze spotkań jak sytuacja się ma, taki 
komunikat równieŜ został przedstawiony  na oficjalnej stronie internetowej 
Ministerstwa  Finansów, Ŝe trwają prace związane z restrukturyzacją SłuŜby 
Celnej zakładające likwidację trzech Izb Celnych. 
W momencie , gdy burmistrz dowiedział się o tych planach podjął szeroko 
zakrojone działania w celu zapobieŜenia takim planom. 
Zaproszono więc wójtów i burmistrzów ,  wszyscy się stawiki w komplecie. Na  
spotkaniu wypracowano stanowisko, które zostało przedstawione na piśmie i 
przesłane do  Min. Finansów oraz do wiadomości wszystkich 
Parlamentarzystów, Marszałka i Wojewody Lubuskiego. 
Ponadto rozesłano Apel Burmistrza celem ratowania IC w Rzepinie do 
wszystkich urzędów Miasta i Gmin z terenu woj. lubuskiego (jest ich ponad 80) 
z prośbą o wsparcie. 
Sprawą zainteresowali się Parlamentarzyści poza tym gmina otrzymała pismo 
od Posła Kochanowskiego , który wniósł interpelacje do Marszałka Sejmu , 
Marszałek z kolei zwrócił się o wyjaśnienie do Min. Kapicy. 
Minister Kapica podjął decyzję o restrukturyzacji SłuŜb Celnej , czyli o 
likwidacji IC w Rzepinie i przenies ienie kompetencji do  innych  IC, wg 
informacji burmistrza nie mając Ŝadnych danych dot. funkcjonowania tychŜe IC. 
Po interwencji Posłów , Minister nakazał przekazać informacje wszystkim 
dyrektorom zainteresowanych IC. 
NaleŜy zaznaczyć , Ŝe nie mając analizy danych Minister podjął zbyt pochopnie 
decyzję o likwidacji IC w Rzepinie, nie zwaŜając na podstawowe argumenty. 
Odpowiadając radnemu Radzikowi - wszystkie te informacje , które są  
przedstawione w uchwale są dostępne na oficjalnej stronie internetowej Min. 
Finansów.Bardzo mocno równieŜ zainteresowała się tym problemem Poseł 
ElŜbieta Rafalska. 
Burmistrz Skałuba dodaje , iŜ nic się nie mówi o likwidacji IC w Rzepinie , lecz 
zdaniem burmistrza jest to zaczątek , poniewaŜ IC  jest juŜ po 
przeprowadzonym przetargu na budowę Centralnego Magazynu Ubraniowego. 
Wykonawca jest juŜ wyłoniony, co z jednej strony się wzmacnia , a z drugiej się 
osłabia. 
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We wszystkich” słupkach” ,które interesują Ministra  Finansów – jest ekonomia. 
Burmistrz stwierdził jednoznacznie , Ŝe naleŜy udowodnić , Ŝe Izba Celna w 
Rzepinie jest silna i mobilna w stosunku do innych Izb Celnych. 
Burmistrz Dudzis dodaje, Ŝe Minister Jacek Kapica mieszka w Szczecinie. 
Ponadto po wejściu Polski do UE z IC w Rzepinie  zostało alokowanych do 
innych IC przewaŜnie na wschód Polski ok.700 celników. 
Przed wstąpieniem Polski do UE Izba Celna  w Rzepinie była jedną z 
największych w Polsce- zatrudniała ok.1600 osób. 
Natomiast  z IC w Szczecinie nie został alokowany nawet jeden celnik - daje  to 
do myślenia. 
Radny Kazieczko stwierdził , Ŝe dla Rzepina jest  katastrofą likwidacja Izby 
Celnej, a Szczecin ma duŜo róŜnego rodzajów urzędów. 
Natomiast Rzepin jest znany dzięki Izbie Celnej.  
Burmistrz Dudzis dodaje, Ŝe jeśli chodzi o przedsiębiorców- rozdzwoniły się 
telefony przedsiębiorców  z Gorzowa Wlkp. i z Drezdenka, którzy wyraŜali się 
bardzo niecenzuralnie  w stosunku do Ministra Kapicy, dlatego jest legitymacja 
przedsiębiorców do wystąpienia w ich imieniu. 
Ponadto przedsiębiorcy ze swej strony, będą równieŜ wykonywać telefony do 
Ministra , Ŝeby nie doszło do takiej sytuacji. 
Radny A.Adamski stwierdził , iŜ istota ww. uchwały jest radnym znana i 
przedyskutowana , dlatego nie naleŜy przedłuŜać czasu lecz przystąpić do 
głosowania. 
 
Wobec braku innych uwag przewodnicząca zamknęła dyskusję na powyŜszy 
temat. Przystąpiono do głosowania. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
 
 
Ad.5. 
Sprawozdania przewodniczących komisji o pracy komisji między sesjami. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan St.Waszczyszyn poinformował ,  
Ŝe w miesiącu lutym 2010r. członkowie komisji przeprowadzili kontrolę 
siedmiu świetlic wiejskich. 
Z przeprowadzonej kontroli są sporządzone protokoły kontroli, które są do 
wglądu w biurze Rady Miejskiej. 
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Protokoły zostały równieŜ przekazane stronom zainteresowanym tj. 
Burmistrzowi Rzepina, sołtysom poszczególnych sołectw  oraz  
Przewodniczącej Rady Miejskiej.    
 
Ponadto radny J.Dudzis poinformował, iŜ ogłasza rozpoczęcie II edycji 
konkursu na „Najpiękniejszą posesję w mieście i gminie Rzepin”, Ŝeby jak 
najszybciej ogłos ić na stronie internetowej, Ŝeby ludzie  jak najszybciej się 
dowiedzieli i mogli zgłaszać - akcja będzie trwała do końca czerwca br. 
 
Ponadto poinformował, Ŝe wspólnie z mieszkańcem Oś. Leśnego zwrócił się  
pismem do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i  Autostrad w sprawie 
ustawienia ekranów dźwiękowych na A2. 
Otrzymał odpowiedź ,  Ŝe ekrany akustyczne będą ustawione w ilości trzech na 
wysokości Rzepina. 
Pozostali Przewodniczący Komisji nie sprawozdawali. 
 
 
Ad.6. 
Zamknięcie sesji. 
 
Wobec zrealizowania tematów obrad Przewodnicząca Barbara Szostak o 
godz.17.30 zamknęła XLIII sesj ę Rady Miejskiej w Rzepinie. 
 
 
Protokółowała: 
 
M. Szewczyńska                                                     Przewodniczyła: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


